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CONCEPTVERSLAG VAN DE RAADSMARKT INZAKE WERKEN IN REGIE FYSIEK 

DOMEIN D.D. 16 JUNI 2016 VAN 18.00 TOT 18.55 UUR 

 

Aanwezige raadsleden:  

De heren Van Haga (voorzitter), Amand (Trots), Bloem (SP), Boer (VVD), Dreijer (CDA), De Groot 

(D66), Hulster (Actiepartij), Van Leeuwen (D66), Roduner (PvdA), Visser (CU) en mevrouw Van 

Zetten (HartvoorHaarlem) 

 

Voorts aanwezig: mevrouw Scalzo en de heer Vosse 

 

Verslag: mevrouw Wijsman 

 

 

De voorzitter opent de bijeenkomst om 18.00 uur en heet de aanwezigen welkom. Hij zegt dat deze 

bijeenkomst is geïnitieerd door mevrouw Van Zetten en de heer De Groot. 

 

Inleiding 

Mevrouw Van Zetten zegt dat bij Werken in regie het belangrijk is om verschil te maken tussen 

structurele contracten en dagelijks beheer. Zij schetst een aantal dilemma's en zegt dat Werken in regie 

een bepaalde uitwerking heeft gekregen. Er is sprake van een monopoliepositie voor grote partijen en van 

structurering en standaardisering van grote contracten. Toch wil men de kleine partijen ook iets gunnen. 

Zij hoopt dat deze presentatie een en ander verduidelijkt. 

 

De heer Vosse geeft daarna de presentatie (zie bijlage) over Werken in regie fysiek domein. Hij zegt dat 

er onderscheid gemaakt wordt tussen dagelijks beheer, groot onderhoud en ontwikkelingen. De reden dat 

op deze manier gewerkt wordt heeft te maken met de veranderende rol van overheden, de markt en de 

zaken die bij de gemeente blijven. Voor gemeentes is het lastig om goed technisch personeel te krijgen en 

daarom worden er partijen ingehuurd. Op deze manier worden de risico's die er voor de stad zijn beheerst. 

Op dit moment zijn er op het gebied van dagelijks beheer elf contracten met vier partners voor 35 miljoen 

euro. Voor groot onderhoud wordt er gewerkt met standaardiseren en contracteren voor 20 miljoen euro 

en vanaf 2017 zullen er ontwikkelprojecten zijn die gestandaardiseerd worden voor een bedrag van 

8 miljoen euro. De rol van de gemeente hierbij is het voeren van de regie en het actief sturen op risico's. 

 

De heer Hulster merkt op dat je zou denken bij de uitvoering dat je meer zou moeten doen. 

 

De heer Vosse zegt dat uitvoering en controle gescheiden moeten worden. Aan de voorkant moet goed 

gedefinieerd worden welke risico’s men loopt en er moeten keuzes gemaakt worden voor een contract. 

 

De heer Visser (CU) vraagt wat er gebeurt als de uitvoerder iets niet goed doet en of er een limiet zit aan 

schadebedragen. Hij vreest dat dit anders toch nog bij de gemeente terechtkomt. Hij vraagt wat het risico 

voor de gemeente is. 

 

De heer Vosse zegt dat daarvoor vaak eigen diensten zijn ingericht. De risico's zijn anders dan voorheen 

en in het voorbeeld kan de schadeclaim neergelegd worden bij de uitvoerende partij. Er wordt namelijk 

niet meer gesproken over goedkeuring van het plan, maar over acceptatie waardoor de uitvoerende partij 

aansprakelijk blijft. 

 

De heer Van Leeuwen vraagt waar de juridische kennis zit om het contract goed te kunnen benutten. 

 

De heer Vosse zegt dat de juridische kennis van buitenaf komt. Spreker meldt dat er gewerkt wordt met 

diensten voor advies, contract en controle, diensten voor uitvoering en communicatiediensten. Binnen het 

project vult de gemeente de regieopgave in. De aansturing kan per stadsdeel verschillen. Er is sprake van 

twee soorten contracten, namelijk een samenwerkingsovereenkomst voor de projectmanager en de 

diensten en een raamovereenkomst voor groot onderhoud. 
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De heer Roduner vraagt hoe het zit met de communicatiedienst. 

 

De heer Vosse zegt dat deze in beide contracten geïntegreerd wordt en dat deze de communicatie op zich 

kan nemen. Kleine aannemers hebben vaak geen communicatieafdeling en dan kan er van deze dienst 

gebruik worden gemaakt. 

 

De heer De Groot vraagt hoeveel partijen er in 2015 hebben meegewerkt. 

 

De heer Vosse kan dat niet zo zeggen. 

 

De heer Visser (CU) vraagt waarom er een beperking tot vijf partijen wordt ingesteld. 

 

De heer Vosse zegt dat men een efficiënt systeem wil waardoor er een kortere doorlooptijd is voor 

projecten. De winst zit hem in het binden van de strategische partners. Voor kleinere projecten zal men 

blijven werken met de huidige aanbestedingsregels. 

 

De heer Visser (CU) zegt dat kleine MKB-bedrijven vaak beter en goedkoper kunnen werken. 

 

De heer Hulster vraagt hoe er toch nog innovatief gewerkt kan worden. 

 

De heer Vosse zegt dat de partijen dichter op de markt zitten en beter kunnen innoveren dan de gemeente. 

Dit zal ook in het contract worden opgenomen. 

 

De heer Visser (CU) merkt op dat in de wet staat dat overheden niet mogen bundelen als dat niet per se 

noodzakelijk is. Hij denkt dat hier sprake is van bundeling. 

 

De heer Vosse zegt dat hier sprake is van bundeling via een raamcontract en hij verwacht dat dat in lijn is 

met de Aanbestedingswet. 

 

De heer Van Leeuwen vraagt of de vijf hoofduitvoerders zelf nog elektriciens en loodgieters hebben. 

 

De heer Vosse bevestigt dit en zegt dat er een verschuiving in de markt is. 

 

De heer Amand vraagt of inspraak bij communicatie hoort en hoe het precies zit. Hij stelt dat de 

gemeente verantwoordelijk is voor participatie en inspraak. 

 

Mevrouw Scalzo zegt dat dit een wettelijk proces is en dat per project bekeken kan worden wat de ruimte 

is. Inspraak en participatie kunnen niet aan een andere partij dan aan de gemeente worden overgelaten, 

maar wel kan de gemeente vragen aan externe partijen om een en ander voor de gemeente uit te voeren. 

De gemeente zal wel steeds aanwezig zijn en het is ook belangrijk dat de huisstijl van de gemeente goed 

wordt doorgevoerd, zodat duidelijk is dat de communicatie afkomstig is van de gemeente Haarlem zelf. 

 

De heer Boer vraagt hoe het met de klachtafhandeling zit. 

 

Mevrouw Scalzo zegt dat de ondernemer dit zelf kan doen, maar dat de gemeente dit wel controleert. 

 

De heer Dreijer zou graag zien dat het proces bij de gemeente wordt gehouden. 

 

De heer Amand vraagt hoe de gemeente weet hoeveel klachten er binnengekomen zijn. 

 

De heer Vosse zegt dat klachtenmeldingen binnenkomen via de frontoffice. Er zal ook regelmatig overleg 

over communicatie zijn met dienstverlening. 

 

Mevrouw Scalzo zegt dat er aan de partners gevraagd wordt om de klachten te beheren. Als de gemeente 

merkt dat er geen klachten binnenkomen, dan zal deze aan de bel trekken. 
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De heer Visser (CU) vindt dat meldingen van klachten doorgezet moeten worden naar de aannemer. 

 

Mevrouw Scalzo zegt dat dit ook gebeurt en dat de gemeente ook wil weten wat er speelt. 

 

De heer Dreijer vraagt naar het communicatieproces tussen de directievoering en de opdrachtgevers en 

ook wil hij weten hoe het change management geregeld is. 

 

De heer Vosse zegt dat de communicatie tussen de directievoering en de opdrachtgevers altijd via het 

procesteam van de gemeente Haarlem gaat. Ook alle belangrijke besluiten moeten via die driehoek lopen. 

Wat het change management betreft zegt spreker dat er achteraf altijd een revisie wordt gemaakt die in 

het archief gaat. De gemeente moet over alle mutaties worden ingelicht. Directievoering kan adviseren, 

maar de gemeente neemt uiteindelijk het besluit. 

 

De heer Bloem vraagt wie de bewonersbijeenkomst organiseert. 

 

De heer Vosse zegt dat de gemeente dat in principe doet en dat er sprake is van maatwerk. Het kan zijn 

dat de bijeenkomst wel gezamenlijk met andere partijen wordt georganiseerd. 

 

De heer Bloem vraagt of de inrichting van de participatie verschilt per project. 

 

De heer Vosse bevestigt dit. 

 

De heer Bloem vraagt of de opdracht aan het ingenieursbureau ook per keer verschilt en vraagt wat het 

bedrijf aan de bijeenkomst kan doen.  

 

De heer Vosse zegt dat het bureau mede kan organiseren. De gemeente vertelt bijvoorbeeld het verhaal 

over het voortraject en het bedrijf kan dan aangeven hoe de plannen in elkaar zitten. De gemeente stelt 

eisen aan de inhoud en opleiding voor mensen die hier een rol in spelen. 

 

De heer Visser (CU) vraagt wat er over de planning wordt afgesproken en hoe daarover wordt 

gecommuniceerd. Hij constateert dat over dergelijke zaken niets op de site staat. 

 

De heer Vosse zegt dat dat de reden is dat men het wil gaan structureren. Men is met deze wijze van 

werken gestart bij de dagelijkse onderhoudscontracten. Daar is nu minder onrust ontstaan. Hij zegt dat de 

aanbesteding voor de evaluatie komt, omdat er per 1 januari 2017 geen aanbestedingspartners meer zijn 

en ook geen contracten. Het is de bedoeling dat de contracten gebundeld worden en dat er een nieuwe 

Europese aanbesteding komt. Op het gebied van groot onderhoud zal er nog een besluit moeten worden 

genomen over de raamcontracten. 

 

De heer Boer vraagt hoe de contracten eruitzien. 

 

De heer Vosse zegt dat het lege hulzen zijn en dat er geen financiële verplichtingen worden aangegaan. 

 

De voorzitter bedankt mevrouw Van Zetten en de heer De Groot voor de organisatie en sluit de 

bijeenkomst om 18.55 uur. 


